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amely készült a 

VELENCEI -TÓ KÖRNYÉKI TÖBBCÉLÚ K ISTÉRSÉGI TÁRSULÁS 
2010. október 22-én 10:30 órakor 

a Gárdonyi Kistérségi Iroda Tárgyalótermében (Velence, Balatoni út 65.) 
megtartott üléséről 

 
       A Társulás Tanács tagjai részéről jelen vannak:      
         

Tóth István     Gárdony Város polgármestere 
Wagner Péter   Nadap Község polgármestere 
Takács János   Pákozd Község polgármestere 
Dr. Virányiné dr. ReichenbachMónika  Pázmánd Község polgármestere 
Oláhné Surányi Ágnes         Velence Város polgármestere 
Mészárosné Hegyi Gyöngyi   Sukoró Község polgármestere 
Kurcz Mária   Vereb Község polgármestere 
Füzesiné Kolonics Ilona    Zichyújfalu Község polgármestere 
Dr. Farsang Zoltán     Kápolnásnyék Község polgármestere 
 

 
Tanácskozási joggal jelen vannak:  
 
Galambos Zsuzsanna Gárdonyi Kistérségi Iroda mb. irodavezető 
Pálmainé Folmeg Zsuzsanna Közép- dunántúli Regionális Fejlesztési    
                                                         Ügynökség 

 
         Jegyzőkönyvvezető: 

Ható Csilla                                 Gárdonyi Kistérségi Iroda  
 
 
Napirendek: 
 
 
1. Javaslat a Velencei-tó Környéki Többcélú Kistérségi Társulás Elnök megválasztására 
Előadó: Tóth István polgármester, elnöki jogkör gyakorlója 
Szavazás: titkos szavazás 
Szavazati arány: minősített többség (szavazati arány 2/3-a és a lakosságszám fele) 
 
 
2. Javaslat a Velencei-tó Környéki Többcélú Kistérségi Társulás elnökségének 
megválasztására 
Előadó: VKTKT elnöke 
Szavazás: titkos szavazás 
Szavazati arány: minősített többség (szavazati arány 2/3-a és a lakosságszám fele) 
 
 
3. Javaslat a Velencei-tó Környéki Többcélú Kistérségi Társulás pénzügyi bizottságának 
belsős tagjainak megválasztására 
Előadó: VKTKT elnöke 



Szavazás: nyílt szavazás 
Szavazati arány: minősített többség (szavazati arány 2/3-a és a lakosságszám fele) 
 
 
4. Javaslat a Velencei-tó Környéki Többcélú Kistérségi Társulás közoktatási 
bizottságának belsős tagjainak megválasztására 
Előadó: VKTKT elnöke 
Szavazás: nyílt szavazás 
Szavazati arány: minősített többség (szavazati arány 2/3-a és a lakosságszám fele) 
 
 
5. Javaslat a Velencei-tó Környéki Többcélú Kistérségi Társulás pénzügyi bizottságának 
külsős tagjaira 
Előadó: VKTKT elnöke 
Szavazati arány: minősített többség (szavazati arány 2/3-a és a lakosságszám fele) 
 
 
6. Javaslat a Velencei-tó Környéki Többcélú Kistérségi Társulás közoktatási 
bizottságának külsős tagjaira 
Előadó: VKTKT elnöke 
Szavazati arány: minősített többség (szavazati arány 2/3-a és a lakosságszám fele) 
 
 
 
Tóth István: tisztelettel köszöntöm a kedves vendégeinket, és a társaság polgármestereit. Én 
úgy gondolom, hogy ügyvezető elnökként az a tisztem, hogy elmondjam, hogy egy 
eredményes, sokaknak sikeres választáson vagyunk túl, a polgármester kollégák nagy része 
megmaradt a pozíciójában, ez jó dolog, mert a folytonosság a kistérségi munkában az így tud 
érvényesülni. Van két új polgármesterünk, én kérnélek Téged, hogy mutatkozzál be. 
 
Mészárosné Hegyi Gyöngyi: köszönöm szépen. Mészárosné Hegyi Gyöngyi vagyok és 
szeretettel köszöntök mindenkit, többüket, Benneteket ismerlek, mert hát az elmúlt 4 évben 
nagyon közeli munkakapcsolat alakult ki közöttünk, tehát számomra nem ismeretlen ez a 
közeg, amelyben vagyok. És hát bízom abban, hogy ez a társulat közösen a továbbiakban is az 
én személyemmel bővülve, így alakult a választások után, hogy sikeresen tud majd együtt 
működni. Köszönöm szépen.  
 
Tóth István: a rövid bemutatkozás után megállapítom, hogy a tanács határozatképes. Egy 
polgármesterünk van úton, reméljük, hogy ideér. Itt is van. Szervusz. Mónika, kérlek foglalj 
helyet. Akkor egy rövid 1-2 perces bemutatkozást kérnénk szépen.  
 
Dr. Virányiné dr. Reichenbach Mónika: köszönöm szépen, hosszú nevem van, Dr. 
Virányiné dr. Reichenbach Mónika vagyok. 4 évig képviselő voltam Pázmándon, emellett 
jogászként is tevékenykedem egy ügyvéd úr mellett, illetve pr kommunikáció szakértője 
vagyok a Magyar PR szövetségnek. Megyei Önkormányzatnál is dolgoztam, tehát nagyon sok 
olyan helyen, ami a közigazgatással kapcsolatban áll. Egyéb dolgot még annyit szeretnék, 
hogy nagyon szeretek karitatív tevékenységeket folytatni, a Vöröskereszttől kezdve a Máltai 
Szeretetszolgálaton keresztül a Magyar Katolikus Caritas-szal is van kapcsolatom, és idén 
voltam először Erdélyben, ahol egy egyetemen tanítottam 1 hétig kommunikációt. Sok 
mindent csinálok, de szerintem megismerjük egymást az elkövetkezendő 4 évben.  



 
Tóth István: köszönjük szépen. Hát most a paletta bővült még egy polgármesteri feladattal, 
egy kistérségi tagsággal, úgyhogy számos feladatot kell megoldani a következő időszakban 
jól. Tehát akkor most valamennyien együtt vagyunk, határozatképesek vagyunk, ezt a 
jegyzőkönyv számára rögzítsük. Kérném Farsang Zoltán urat a jegyzőkönyv hitelesítésére, aki 
egyetért Farsang Zoltán hitelesítő személyével, kérem, kézfeltartással jelezni szíveskedjék. 
Köszönöm, megállapítom, hogy egyhangú szavazással döntöttünk. Napirendként 6 napirendi 
pontot küldött ki a hivatalunk, én javaslatot tennék arra, hogy csak az első 2 napirendet 
tárgyaljuk. A megválasztott elnökség legyen az, aki előkészíti a további napirendet. És akkor 
3 hét múlva lenne a következő kistérségi ülés, és akkor tudnánk érdemben dönteni a 
bizottságokról. Nem beszélve arról, mint kiderült az oktatási bizottságunk törvénytelenségben 
leledzett, mert az alapszabályunk szerint nem úgy állt fel az oktatási bizottság, tehát javaslatot 
teszünk majd az elnökséggel az alapszabály picike módosítására. Tehát akkor én a 
napirendeket kérném, hogy a 3-4-5-6-os napirendet vegyük le a napirendről és csak az 1-2-t 
tárgyaljuk. Aki a javaslatommal egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. Megállapítom, hogy 
9 szavazattal ezt elfogadtuk.  
 
 

A VKTKT 83/2010.(X.22) határozata:  

 

A VKTKT a 3-4-5-6-os napirendi pontot levette a 

napirendről, és a következő ülésen tárgyalja azokat.  

 

Tóth István: Minden pogármester kolléga hozzájárult, hogy nyílt szavazással tárgyaljuk a 
napirendeket, természetesen a szavazás az titkos szavazással történik. A titkos szavazás 
lebonyolítására szavazatszámláló bizottságot kell felállítanunk. A szavazatszámláló bizottság 
tagságára felkérném Füzesiné Kolonics Ilona polgármester asszonyt, Wagner Péter 
polgármester urat, és Mészárosné Hegyi Gyöngyi Évát, ha elvállaljátok. Elvállaljátok? Igen, 
jó, akkor kérem, hogy a polgármesterek szavazzanak arról, hogy ők legyenek a 
szavazatszámláló bizottság tagjai. Megállapítom, hogy egyhangú szavazással döntöttünk. Hát 
a szavazás menetéről kéne tájékoztatást kapnunk, mindenki megkapta az anyagot, aki 
gyakorlott szavazó, az tudja pontosan, hogy miről van szó. De Zsuzsát kérném, hogy foglalja 
össze röviden a két új tagunk számára. 
 

A VKTKT 84/2010.(X.22) határozata:  
 
A VKTKT az Elnökség megválasztásával kapcsolatos 

feladatok ellátására az SZMSZ szerint, összhangban a 

Társulási megállapodással, 3 tagú Szavazatszámláló 

Bizottságot hoz létre. A szavazatszámláló bizottság 

összetétele:  

- Wagner Péter elnök 

- Füzesiné Kolonics Ilona tag 

- Mészárosné Hegyi Gyöngyi tag 



A VKTKT felkéri a Szavazatszámláló bizottságot, hogy 

a választással kapcsolatos előkészítő, és lebonyolítandó 

feladatokat tegye meg.  

Felelős: Wagner Péter Szavazatszámláló Bizottság 

elnöke 

Határidő: azonnal 

 
Galambos Zsuzsanna: tehát mind az elnök, mind a két alelnök megválasztását titkos 
szavazással kell megtenni, és mind a 3 személy megválasztásához minősített többség kell. Ez 
a többcélú kistérségi társulásunk esetében azt jelenti, hogy a 9 tagból 6 egyértelmű igen kell 
egy-egy személy mellett. Illetve a lakosságszámarányos szavazást is meg kell tartanunk, ami 
azt jelenti, hogy a települési létszám 50 %-át el kell érnie a leadott igen szavazatok számának. 
Ezért elkészítettünk egy arányosítást a lakosságszámokat figyelembe véve, ez azt jelenti, hogy 
a legkisebb település számít 1-nek, Nadap létszáma. És ezt arányosítottuk a többihez. A 
kiküldött anyagban le is írtam, hogy ki hány lakosságarányos szavazócédulát fog megkapni. 
És itt ez azt jelenti, hogy 2 urna került a szavazóhelyiségbe, az egyikbe kerülnek a települési 
szavazatok, a másikba pedig a lakosságszámarányos szavazólapok. Nem tudom, hogy van-e 
kérdése valakinek? 
 
Wagner Péter: a települési és a lakossági szavazatnak meg kell egyezni? 
 
Galambos Zsuzsanna: bocsánat, igen, ennek meg kell egyezni. Tehát a kettőnek 
egyenértékűnek kell lennie. A két feltételnek meg kell felelni.  
 
Tóth István: jó, tehát akkor egyszerűen. Pákoznak hány szavazata van? Pákozd kap 1 
szavazólapot, egy világoskéket, mint polgármester a település nevében szavaz alelnökre, 
elnökre, és kap fehér színűből 6-ot. Még 6-ot. Kétszer 6-ot az alelnök személyére majd.  
 
Galambos Zsuzsanna: a két alelnökre külön szavazás lesz.  
 
 
1. Javaslat a Velencei-tó Környéki Többcélú Kistérségi Társulás Elnök megválasztására 
 
Tóth István: akkor én azt kérném, hogy a következő feladatom, mint ügyvezető elnök, hogy 
feltegyem a követkető kérdést, hogy van-e javaslat az elnök személyére? Takács János 
polgármester úr! 
 
Takács János: én Tóth Istvánt javaslom az elnöki posztra.  
 
Tóth István: kérdezem, van-e még jelölt? Ha nincs jelölt, akkor a szavazás viszonylag 
egyszerű lesz. De majd kiderül.  
 
 Galambos Zsuzsanna: akkor a kolléganőmtől, Marianntól lehet átvenni aláírás ellenében a 
szavazólapokat. A kék a települési, tehát amiből mindenkinek 1 van, a fehér a lakosságszám 
arányos. Egy pillanat türelmet kérünk.   
 
Tóth István: jó, akkor a jelölt elfogadja a jelölést, és most 10 perc szünetet rendelek el.  



 
Galambos Zsuzsanna: én szeretném átadni a szavazatszámláló bizottság elnökének a 
jegyzőkönyvet, aminek a kitöltését kérem.  
 
SZÜNET 
 
Wagner Péter: Tisztelt Társulási Tanács! Kihírdetem a mai napon történt elnökválasztás 
eredményét. Elsősorban megállapítom, hogy rendkívüli esemény nem történt, a szavazás 
eredményes volt. Tehát 9 db települési szavazólap került leadásra a 9 polgármestertől. Mind a 
9 települési szavazólapon érvényes szavazat volt. És mind a 9 szavazattal megválasztotta Tóth 
István urat a kistérségi társulás elnökévé. A lakosságszámarányos szavazólapok száma 53 
volt, mind az 53 érvényes, érvénytelen nem volt, és mind az 53 db-on igen szavazattal szintén 
a lakosság megválasztotta Tóth István urat elnöknek. Tehát 100 %-os eredménnyel. Elsőként 
engedd meg, hogy gratuláljak.  
 
Tóth István: én úgy gondolom, ha az embert bármilyen posztra megválasztják az életben, és 
társaik, akik szavaznak őrá, az egy nagyon-nagy megtiszteltetés. Én ezt annak is veszem, 
természetesen nagy megtiszteletetésnek. És úgy gondolom, hogy e megtiszeteltetés 
mértékéhez illően fogom képviselni ezt a kistérséget. És mindig szem előtt tartom ennek a 
régiónak az érdekeit. És mindenkinek az egyéni érdekét is szeretném úgy besorolni ebbe a 
közös érdekbe, hogy mindenki a településén sikeres lehessen. És ne legyen az, hogy a 
kistérségi vezetés akadályozza a település boldogulását. Én köszönöm az elismerő tapsot a 
többiektől is, és a partnerekkel is olyan kapcsolatot szeretnék kialakítani, hogy ez a következő 
időszak, amíg én leszek a kistérségi elnök, addig tiszta, becsületes, eredményes időszak 
legyen. És ezért fogok én dolgozni a következő időszakban. Tisztelettel köszönöm 
polgármestertársaimnak ezt a bizalmat. Ígérem, meg fogom hálálni. Köszönöm szépen.  A 
következő napirend az alelnökök megválasztása.  
 

A VKTKT 85/2010 (X.22) sz. határozata:  
 

A VKTKT a 2010-2014-ig tartó önkormányzati ciklus 

idejére tagjai sorából Tóth Istvánt, Gárdony Város 

polgármesterét választotta a VKTKT elnökének.  

 

 
2. Javaslat a Velencei-tó Környéki Többcélú Kistérségi Társulás elnökségének 
megválasztására 
 
 
Tóth István: alapokiratunk szerint két alelnököt jelölhet az elnök. Bizonyos egyeztetéséket 
folytattam azért az elmúlt időszakban, én úgy látom, hogy több alelnök lenne, mint amennyire 
én javaslatot tehetek. Én úgy gondolom, hogy nem szabadna ebből semmiféle, sem politikai, 
sem semmilyen ügyet csinálni, én a folytonosság mellett tenném le a voksomat, és én az 
eddigi két alelnököt fogom felkérni az alelnöki teendők ellátására. Én úgy gondolom, hogy ezt 
a kompromisszumot valamennyien meg tudjuk tenni, és ehhez hozzá is járulunk. Mindenkit 
kérek, hogy ebben segítsen nekem, mert akkor olyan helyzetben leledzünk, hogy nem lesz 
alelnök és akkor újra meg újra erőlködünk. Én úgy gondolom, hogy ha a két alelnököt 
megjelölöm, akik voltak, akkor mi hárman nagy felelősséggel és tisztelettel tudjuk képviselni 



a társulás érdekeit. Ezek után én Oláhné Surányi Ágnest jelölném és Takács János 
polgármester urat. Majd a szavazatok eldöntik, hogy jó volt-e a jelölés. Én nagyon bízom 
benne, hogy mindenki az elmúlt években szerzett sérelmein, vagy sértődésein, ha volt ilyen. 
Nem nagyon volt, túl tudja tenni magát. És tudunk egy új lappal, nyílt lappal egy új 
elnökséggel indulni. Én tisztelettel kérek mindenkit, hogy segítsenek ebben engem, hogy 
sikeres legyen a működésem. Köszönöm szépen. Akkor ugyanaz a metódus.  
 
Galambos Zsuzsanna: a metódus ugyanaz, de most kétszer, két emberre szavaz mindenki 
külön-külön ugyanez az eljárás szerint. És ugyanúgy aláírás ellenében vehetők át a 
szavazólapok.  
 
SZÜNET 
 
Wagner Péter: a szavazatszámláló bizottság nevében kihírdetem az eredményt. 53 
lakosságszámarányos szavazat volt és 9 db települési szavazat leadva. Takács János nevére 
szóltak ezek. 9 db települési szavazólapon 8 igen volt és 1 nem. Lakosságszámarányos 
szavazólapon az 53 db-ból 51 igen és 2 nem. Tehát megállapítom, hogy a kistérségi társulás 
alelnökének Takács János urat megválasztotta, Pákozd polgármesterét. Gratulálunk.  
 
Galambos Zsuzsanna: köszönöm szépen. Akkor most Oláhné Surányi Ágnes szavazólapjait 
osztjuk ki.  
 
SZÜNET 
 
Wagner Péter: akkor kihírdetem az eredményt. Az Oláhné Surányi Ágnesre történt szavazás 
eredménytelen. Ugyanis, mindjárt elmondom. A települési szavazólapokon 9-ből 8 igen és 1 
nem volt, ez eddig így rendben volna. De a lakosságszámarányos szavazólapon 53 szavazólap 
érkezett, mind az 53 érvényes, ebből 50 igen, és 3 nem. Na most ugye, ha megnézzük a 
szétosztott lapokat, egyik településnek sincs 3 lakosságszámarányos szavazólapja, tehát valaki 
keresztebe x-elt.  
 
Galambos Zsuzsanna: egy pillanat. Az a lényeg, hogy 26 igen legyen.  
 
Wagner Péter: akkor, ha a 26 igen megvan, akkor eredményes a szavazás. Elnézést, ezt én 
így nem tudtam. Valaki mellé x-elt. Akkor viszont Oláhné Surányi Ágnest a kistérségi 
társulás alelnökének megválasztotta. Gratulálunk. Bocsánat a technikai malőr miatt.  
 
 

A VKTKT 86/2010 (X.22) sz. határozata:  

 

A VKTKT a 2010-2014-ig tartó önkormányzati ciklus 

idejére tagjai sorából Oláhné Surányi Ágnest és Takács 

Jánost választotta a VKTKT alelnökeinek.  

 
Tóth István: Tisztelettel köszönöm, hogy a jelöltjeimet a kistérségi társulás tagjai 
megválasztották. Én úgy gondolom, hogy így hárman mi tudjuk olyan erővel képviselni a 
kistérség érdekeit, meg valamennyiönk érdekeit, nem lesz ebből probléma. De nem 
szaporítom a szót. Simon László országgyűlési képviselő úr elnézést kér mindannyiunktól, 



kora reggel Bécsbe kellett utaznia, nem tudott eljönni, köszöni a meghívást. Jövő héten 
pénteken várja a választókörzet polgármestereit, azt hiszem, hogy erről a meghívót 
megkaptátok, most megerősítette a meghívást. Igyekszik, hogy a másik alkalmakkor majd itt 
tudjon lenni. Ezt szerettem volna elmondani, erre megkért. Egyebekben még van néhány 
olyan dolog, amelyről beszélnünk kell. Például, ezt várjátok meg, Zsuzsa nagyon fontos 
dolgot szeretne mondani. Zsuzsa! 
 
Pálmainé Folmeg Zsuzsanna: én azt szeretném kérdezni, hogy nekünk le kell adni minden 
évben a frissített adattáblázatot a polgármesteri hivatalok címéről, polgármesterek 
telefonjáról. És volt ebben egy olyan rubrika, ahol a mobiltelefonszámot is kéri. Szeretném 
most megkérdezni, hogy ki az, aki nem járul hozzá a mobiltelefonszám leadásához és csak a 
vonalas telefonszám maradjon. Szeretném, ha mindenki hozzájárulna, ha nem akkor azt a 
rubrikát üresen hagyjuk.  
 
Tóth István: senki nem jelez, hogy nem járul hozzá, jó, köszönjük szépen. Mariannak volt 
még. 
 
Nochtáné Sulyok Mariann: én mindenkinek a segítségét szeretném kérni. Ugye a belső 
ellenőrzésről szóló rendelet értelmében november 15-ig el kell fogadni a 2011-es évre szóló 
belső ellenőrzési tervet. Mivel jelenleg a társulás az, aki a belső ellenőrzési feladatokat ellátja, 
ezért a társulásnak is kötelezettsége az, hogy mind a saját maga szervetére, mind pedig a 
társult önkormányzatokra tekintettel elfogadja a belső ellenőrzési ütemtervet. És ezt szintén 
november 15-ig. Ezért kérjük a társult önkormányzatok segítségét, hogy a Vincent Auditor 
Kft-hez október 30-ig el kellene juttatni a terveket, hogy ők összesítsék ezeket a listákat, és 
akkor a következő társulási ülésre ezt az összesített listát be tudjuk hozni.  
 
Tóth István: október 30? 
 
Nochtáné Sulyok Mariann: igen, október 30, ha lehetne.  
 
Oláhné Surányi Ágnes: szerintem külön kell a belső ellenőri témákat meghatározni, nem a 
települését összesíteni.  
 
Nochtáné Sulyok Mariann: de, tehát ez úgy szól, hogy mivel társulásban látja el a kistérségi 
társulás a feladatokat, ezért ennek úgy néz ki, hogy  
 
Oláhné Surányi Ágnes: jó, bocsánat, tudom. Én gondoltam rosszul. Bocsánat. 
 
Nochtáné Sulyok Mariann: szintén a belső ellenőrzéssel kapcsolatban szeretnék egy 
állásfoglalást kérni a társulási tanácstól, hogy 4 téma volt, amit a kistérségi irodával 
kapcsolatban a társulási tanács betervezett, ebből 3 ellenőrzés megvalósult, és a negyedik 
ellenőrzés pedig a 2010. évi költségvetés ellenőrzése. Pillanatnyilag ez az ellenőrzés még nem 
valósult meg, és szeretnék a társulástól javaslatot kérni, ill. tenni rá, hogy ezt a 2010. évi 
költségvetés ellenőrzését írjuk át vagy 2011-re, hogy legyen egy lezárt költségvetési év és úgy 
legyen, illetve, ha van a társulásnak arra igénye, hogy az elmúlt 4 évet komplett módon 
ellenőriztetni, mivel lezárult egy ciklus, lett egy új elnök, így lenne egy rálátás mindenre.  
 
Tóth István: hát én javasolnám ezt a 4 éves időszakot, mert így tudnánk teljesen tiszta lappal 
indulni.  
 



Nochtáné Sulyok Mariann: tehát akkor a  
 
Tóth István: a 4 éves mellett döntenénk. 
 
Nochtáné Sulyok Mariann: és akkor nem ebben az évben, hanem amikor a 2010-es év is 
lezárul, akkor. Jó, köszönöm szépen. 
 
Tóth István: én úgy gondolom, hogy akkor ezt az alakuló ülést én bezárnám, köszönöm 
mindenkinek, hogy eljött és jó munkát kívánok. Az elnökség november 4-én 9 órakor tartja az 
első megbeszélését. Ha valakinek a tagságból észrevétele van, akkor tegye meg valamelyik 
alelnöknek vagy az elnöknek, hogy azokat is napirendre tudjuk venni, és akkor úgy, ahogy 
megbeszéltük, november 12-én 9-kor lesz az első ülés. Köszönöm szépen! 
 
 
 

Tóth István                                    Galambos Zsuzsanna 
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